
 
 

Slovenska ljudska stranka skupaj z Mestnim odborom SLS Koper 
organizira  

posvet z naslovom 
»Plinski terminali nesprejemljivi za Tržaški zaliv«, 

ki bo v torek, 1. decembra 2009, ob 19. uri v središču Rotunda, Primorski 

družbeni center, Vojkovo nabrežje 23, Koper. 

O različnih vidikih projekta gradnje plinskega terminala v Žavljah nam bosta spregovorila gosta – 
predavatelja: 
 

- dr. Marko Pavliha, strokovnjak za pomorsko pravo; redni profesor na Fakulteti za pomorstvo in 
promet Univerze v Ljubljani;  

- mag. Marko Starman, direktor Krajinskega parka Strunjan, član medresorske skupine za plinske 
terminale; 

 
in gostiteljica: 
 

- Olga Franca, podpredsednica SLS in predsednica MO SLS Koper.  
 
S posvetom želimo: 
 

- ponovno opozoriti na vse možne in verjetne škodljive posledice gradnje plinskih terminalov v 
Tržaškem zalivu; 

- javnost še podrobneje seznaniti o vseh postopkih, ki so jih doslej izvedle italijanske in slovenske 
oblasti;  

- obvestiti tudi o možnih vzvodih, ki jih še imamo ne le kot država, pač pa tudi kot civilna družba, 
da preprečimo izvedbo tega škodljivega projekta; 

- ponovno javno izraziti podporo okoljevarstveni organizaciji AAG, s katero SLS oz. podpredsednica 
SLS Olga Franca že dolgo dobro in prizadevno sodeluje. 

 
 

VABILO H GLASOVANJU 
 

V časniku Večer poteka glasovanje za »izjavo, ki si je upala največ« - torej za bob leta 2009. Med 
deset kandidatk za boba leta so uvrstili tudi izjavo uglednega profesorja pomorskega prava dr. 

Marko Pavliha, ki je ravno ta teden tudi z vašo pomočjo uvrstil med deset najvplivnejših 
pravnikov 2009, in sicer z NAJVEČ glasovi. Med desetimi najuglednejšimi pravniki sta tudi dr. 
France Bučar in dr. Miro Cerar, ml., ki poleg dr. Pavliha opozarjata, da arbitražni sporazum o 

meji s Hrvaško ogroža najbolj vitalne slovenske nacionalne interese, kar pomeni, da bo z njim 
Slovenija najverjetneje izgubila dele ozemlja in teritorialni stik z mednarodnimi vodami.  

  
Za izjavo dr. Pavliha »Slovenija ni podeželska deželica na sončni strani Alp, temveč evropska 

država na morski strani Triglava.« lahko glasujete prek SMS-glasovanja (pošljite BOB in številko 
kandidata na 3333 – za dr. Pavliha torej BOB 4). Povratni SMS je brezplačen niti ni SMS-



glasovanje pogojeno s članstvom v klubu. Svoj glas lahko oddate tudi z glasovnico, ki jo vsak 
dan najdete v časniku Večer, ali na www.vecer.com/bob. 

 
Glasovanje traja do vključno 20. decembra, mi pa vas prijazno vabimo h glasovanju za 

to iskrico dr. Pavliha. 
 

 
SKUPINA V PODPORO DR. FRANCETU BUČARJU V ZVEZI Z MNENJEM O ARBITRAŽNEM 

SPORAZUMU 

 
Na strani spletne skupnosti Facebook je ustanovljena skupina v podporo mnenju dr. Bučarja – če ste član 

te spletne skupnosti, ste toplo vabljeni, da se ji pridružite na tejle povezavi. 
 

SLAVNOSTNI NAGOVOR PROF. DR. LUDVIKA TOPLAKA OB SPOMINSKEM DNEVU GENERALA MAISTRA V 
KAZINSKI DVORANI V MARIBORU V PONEDELJEK, 23. NOVEMBRA 2009 

Spoštovani gospod župan Franc Kangler, cenjeni gostje, dame in gospodje! 
 
Danes praznuje tako Maribor kot vsa Slovenija zmago slovenskih rodoljubov. Še posebno pa velja 
počastiti spomin na pesnika, razumnika in rodoljuba generala Rudolfa Maistra - Vojanova. Danes želim 
posvetiti nekaj besed zgodovinsko pomembnim dogodkom in osvetliti njihov pomen tudi za naš čas ter 
našo prihodnost.  
Spomnimo se teh zgodovinskih dejanj: 

‐ 30. oktobra 1918 so mariborski nemški mestni svetniki razglasili Maribor in okolico za del 
nemške Avstrije. 1. novembra 1918 je general Rudolf Maister izjavil: »Ne priznavam teh točk. 
Maribor razglašam za posest države Slovencev, Hrvatov in Srbov in prevzemam v imenu svoje 
vlade vojaško poveljstvo nad mestom in vso Spodnjo Štajersko« ter istega dne z izbranimi 
slovenskimi rodoljubi prevzame dejansko oblast, narodni svet pa Rudolfu Maistru podeli 
generalski naziv; 

‐ v tistih dneh general Maister razglasi splošno mobilizacijo in zbere 4000 vojakov; 

‐ 21. novembra 1918 se ustanovi Mariborski pešpolk kot prva narodna slovenska vojska s 
slovenskimi častniki in slovenskim poveljstvom;  

‐ 23. novembra 1918 general Maister razoroži nemško mestno vojaško stražo proti volji narodnega 
sveta v Ljubljani; 

‐ 27. novembra 1918 zasede slovensko ozemlje od Radgone do Šmohorja pri Beljaku v skladu z 
dogovorom s polkovnikom Rudijem Passyjem. Pri tem so pomembno vlogo odigrale enote iz 
Ljubljane, zlasti pa enote pod vodstvom Frana Malgaja na Koroškem.  

S tem je bila na Štajerskem določena državna meja, kot jo je bil šest desetletij prej kot narodnostno in 
cerkveno mejo zakoličil blaženi škof Anton Martin Slomšek, meja na Koroškem pa se je kasneje 
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spremenila s plebiscitom: 
‐ zaradi politikantstva, anemičnosti in nedržavotvornosti v Ljubljani, 

‐ zaradi neprimernega obnašanja srbskih vojakov na Koroškem,  

‐ zaradi močne nemške propagande, ki je spravila v negotovost gospodarsko in socialno ponižane 
sloje,  

‐ zaradi politične geometrije Beograda, ki je želel zagotoviti premoč Srbov v novi državi, 

‐ zaradi politike velesil, ki so poravnavale medsebojne račune z ozemlji na škodo malih narodov. 

O generalu Maistru so napisane knjige, za tisti čas pa smemo reči: bil je razumnik, čuteč pesnik, hraber 
vojskovodja in zaveden narodnjak - domoljub, ki je ljubil dediščino svojih očetov. V tistem času je s 
slovenskimi izobraženci in soborci odgovorno in državotvorno ocenil vlogo Maribora na zemljevidu srednje 
Evrope, ocenil zgodovinski trenutek, saj je čutil odgovornost za bodočnost Maribora in vse spodnje 
Štajerske v bodoči državni skupnosti enakopravnih narodov. 
Delo generala Maistra in hrabrih domoljubov je aktualno tudi za naš čas, ko je Slovenija svobodna država, 
povezana v Evropski uniji in Natu. Tu pa se postavljajo tudi vprašanja, kako je z domoljubjem v 
izobraževalnem sistemu, v medijih, v slovenski vojski, v javnem in zasebnem življenju? Kje je beseda 
razumnikov spričo aktualnih socialnih, narodnostnih in političnih protislovij, ki ogrožajo socialno varnost 
ljudi? Kako se soočajo izvoljeni predstavniki ljudstva s socialnimi protislovji, ki ogrožajo socialni mir in 
posledično tudi integriteto države? Kako osrednja slovenska oblast rešuje socialna, demografska in 
politična protislovja na obrobju slovenskega državnega in narodnega prostora? 
Odgovori niso enoznačni, so pa pomembni za našo prihodnost. Gotovo pa je, da niso dovolj tehnologija, 
globalni trg in dobiček na računih posameznikov, po možnosti v tujini. Potrebne so solidarnost, srčna 
kultura in odgovornost. Niso dovolj pozlačene kljuke na bankah, svetleče se stolpnice v velemestih in 
osemkolesniki pri nas. Potrebna je pravična distribucija dobrin in socialna varnost ljudi v vseh regijah in 
stanovih. Ni dovolj formalna demokracija in vladavina prava, ne enotnost vsakokratne koalicije. 
Pomembni sta pravičnost in spoštljivost. Ni dovolj predstavljati Slovenije v Bruslju, podobno kot v 
zgodovini na Dunaju ali v Beogradu, temveč je treba tudi pogumno zastopati njene interese. Ni dovolj 
socialna pomoč brezposelnim in miloščina obubožanim v breme tistih, ki delajo. Pomembno je varčevati, 
vlagati, odpirati nova delovna mesta, ki ustvarjajo dodano vrednost in s tem odpirati perspektivo mladim 
ljudem v domovini. Treba je vrednostno razlikovati pošteno delo od nedela. Ni dovolj samo dajati denar za 
znanost in kulturo, temveč je pomembno zagotoviti skladen razvoj vseh civilizacijskih, kulturnih institucij 
in potreb - gmotnih, kulturnih in duhovnih.  
Tudi domoljubje kot kulturna kategorija se je zanemarjalo ali sprevrglo. Enostranski razvoj parcialnih 
znanosti 19. stoletja je vodil v teorije sovraštva, ki jih je Slomšek imenoval tri zla. Ta pa so se v 20. 
stoletju potrdila kot totalitarne ideologije. Španski filozof Jose Ortega je opozarjal na »barbarizem 
specializacij«, ki v odsotnosti kulture, ljubezni in duhovnosti vodi v ideologije sovraštva do drugih in 
drugačnih. Govorimo o nevidni komponenti človeka, naroda in države. O nevidni komponenti, ki v 
odsotnosti srčne kulture vodi do požrešnosti, razvrata in napuha, kar najeda gospodarstvo, družino in 
državo, s tem pa mir, varnost in srečo ljudi ter zaupanje v lastno domovino. 
Tako kot človek in narod ima tudi država svoje vidne in nevidne konstitutivne elemente. Po teoriji je za 
obstoj države potrebno ozemlje, določeno z mejo, prebivalstvo, določeno z državljanstvom, efektivna 
oblast ter mednarodno priznanje. Državotvorni narodi pa vedo, da je za obstoj države potrebna tudi 
permanentna volja naroda imeti in braniti to državo. Današnji praznik je posvečen prav temu nevidnemu 
elementu naroda in države, to je domoljubje, to je volja naroda, da se organizira in brani svojo državo. Ta 
volja pa je odvisna tudi od zadovoljstva ljudi s to državo, od vzajemnega spoštovanja med ljudstvom in 
izvoljenimi ali postavljenimi voditelji. Zato je treba v interesu te države in tega naroda odločno se upreti 
vsem socialnim, političnim in regionalnim protislovjem, ki najedajo medsebojno spoštovanje, spoštovanje 
do preteklosti, odgovornost do sedanjosti in upanje v prihodnost. Zaradi pomanjkanja državotvornosti v 
osrednji slovenski pokrajini in dobrikanja velikim silam so Slovenci že zapravili zgodovinske priložnosti in 
mejna ozemlja v letih 1848 in 1918, pa tudi po letu 1945.   
Na ta slovesni dan se poklonimo predvsem borcem za severno mejo, državotvornosti slovenskih 
rodoljubov in vizionarstvu generala Maistra. Kako pomembni so kultura, domoljubje in hrabrost, so 
dokazali razumniki od Trubarja in Slomška do Jančarja. To so dokazali borci za severno mejo, slovenski 
partizani in borci za osamosvojitev Slovenije. To dokazujejo prostovoljno organizirani člani v društvih 
General Maister in drugih domoljubnih in veteranskih društvih, ki gojijo svetle tradicije slovenske 
identitete. To dokazujejo mladi znanstveniki, ki nocoj prejmejo priznanja v Ljubljani, rodoljubi, ki danes 
prejemajo priznanja v Mariboru in v Kamniku in to so dokazali tudi naši nogometaši, da so ostrmeli 
Maribor, Slovenija in svet. 



Dame in gospodje, ob tem lepem prazniku, ob spominu na herojska dejanja iskreno čestitam vsem, 
posebej prejemnikom priznanj in želim, da ta dan Slovence navda s pogumom, upanjem in odgovornostjo.  

 
NAPOVEDNIK DOGODKOV ZA TEDEN OD 27. 11. DO 
4. 12. 2009 
 
Sobota, 28. november 2009:  

 ob 11. uri turnir trojk ulične košarke v športni dvorani Osnovne šole bratov Letonja. Prijavnina 
znaša 10 evrov na ekipo, prijavite pa se lahko Maji Ažman na 031 37 21 05 ali 
maja.azman@gmail.com.  

 ob 20. uri slavnostna razglasitev zmagovalca v akciji revije Obrazi »Politični obraz leta 2009« na 
Gospodarskem razstavišču v Ljubljani, ki se je bo kot finalist udeležil tudi predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav z družino. Neposredni prenos prireditve si boste lahko ogledali tudi na 1. 
programu TV Slovenija. 

 
Nedelja, 29. november 2009: 

 ob 15. uri volilni občni zbor OO SLS Dol pri Ljubljani v župnijskem uradu Dol pri Ljubljani 
 ob 15. in 19. uri gala koncert Radia Ognjišče ob 15-letnici obstoja v Gallusovi dvorani 

Cankarjevega doma. Večernega koncerta se bo udeležil tudi predsednik SLS mag. Radovan 
Žerjav z družino 

 
Ponedeljek, 30. november 2009:  

 ob 17. uri seja SNZ pri SLS MO SLS Ljubljana v prostorih tajništva stranke, Beethovnova 4, 
Ljubljana 

 ob 19. uri seja OO SLS Trebnje na sedežu stranke v Trebnjem 
 

Torek, 1. december 2009:   
 ob 13. uri 5. redna seja Odbora DZ RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katerega član 

je poslanec SLS Franc Bogovič 
 ob 14. uri 1. redna seja Pododbora DZ RS za mladino 
 ob 14. uri 12. redna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, katerega 

član je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 15.30 uri 3. redna seja IO SLS v prostorih središča Rotunda, Primorski družbeni center, 

Vojkovo nabrežje 23, Koper 
 ob 19. uri javni posvet »Plinski terminali nesprejemljivi za Tržaški zaliv« v prostorih središča 

Rotunda, Primorski družbeni center, Vojkovo nabrežje 23, Koper 
 

Sreda, 2. december 2009: 
 ob 9. uri skupna seja Odbora DZ RS za promet (5. redna seja), katerega član je poslanec SLS 

Janez Ribič in Odbora DZ RS za okolje in prostor (10. redna seja), katerega član je namestnik 
vodje PS SLS mag. Radovan Žerjav 

 ob 9. uri 9. redna seja Komisije DZ RS za nadzor javnih financ, katere podpredsednik je poslanec 
SLS Janez Ribič 

 ob 9. uri 1. nadaljevanje 11. redne seje Odbora DZ RS za okolje in prostor, katerega član je 
namestnik vodje PS SLS mag. Radovan Žerjav 

 ob 12. uri 8. redna seja Odbora DZ RS za visoko šolstvo, znanost in tehnološki razvoj, katerega 
član je namestnik vodje PS SLS mag. Radovan Žerjav 

 ob 12. uri 12. redna seja Odbora DZ RS za okolje in prostor, katerega član je namestnik vodje PS 
SLS mag. Radovan Žerjav 

 ob 14. uri 30. nujna seja Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega član je vodja PS SLS Jakob 
Presečnik 

 ob 14. uri 8. nujna seja Odbora DZ RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katerega član 
je poslanec SLS Franc Bogovič 

 ob 14. uri 36. seja Komisije DS RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katere predsednik 
je državni svetnik SLS Darko Fras in član državni svetnik SLS Cvetko Zupančič 
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 ob 16. uri 12. redna seja Odbora DZ RS za kulturo, šolstvo, šport in mladino, katerega član je 
poslanec SLS Janez Ribič 

 
Četrtek, 3. december 2009: 

 ob 9. uri 7. redna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, katerega 
član je poslanec SLS Gvido Kres  

 ob 9. uri 3. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti zaradi 
suma klientelizma in koruptivnega ravnanja ministra za visoko šolstvo, znanost in tehnologijo 
Gregorja Golobiča, katere član je vodja PS SLS Jakob Presečnik 

 ob 12. uri 12. redna seja Odbora DZ RS za finance in monetarno politiko, katerega 
podpredsednik je namestnik vodje PS SLS mag. Radovan Žerjav 

 ob 12. uri 9. redna seja Komisije DZ RS za narodni skupnosti, katere član je namestnik vodje PS 
SLS mag. Radovan Žerjav 

 ob 16. uri 3. nujna seja Komisije DZ RS za peticije ter za človekove pravice in enake možnosti, 
katere član je poslanec SLS Franc Bogovič 

 
Petek, 4. december 2009: 

 ob 9. uri 11. redna seja Odbora DZ RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, katerega predsednik 
je poslanec SLS Franc Bogovič 

 ob 18. uri volilni občni zbor OO SLS Ilirska Bistrica v prostorih gostilne Zemonska vaga, Doljni 
Zemon 

 ob 18. uri volilni občni zbor OO SLS Ljutomer v prostorih Gostišča Pavličič, Pristava 

 
SLS O NOTRANJE- IN ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
SLS: SKZ IMELA KLJUČNO VLOGO PRI DOGODKIH, KI SO PRIPELJALI DO KOALICIJE DEMOS 
 

 
Ustanovitev SKZ, Unionska dvorana, 12. maj 1988 

Ob dvajseti 
obletnici 
ustanovitve 
koalicije 
DEMOS v SLS 
poudarjamo, 
da je ključno 
vlogo pri 
dogodkih, ki 
so pripeljali 
do 
ustanovitve 
koalicije 
DEMOS, 
nedvomno 
igrala 
Slovenska 
kmečka 
zveza. Med 
ključnimi 
dogodki, ki so 
se odvijali že 
dolgo pred 
ustanovitvijo 
te koalicije in 
so privedli do 
tega in 
kasneje tudi 
do zmage 
Demos-a na 
volitvah, je 
nedvomno 



ustanovitev 
prve 
demokratične 
stranke, 
Slovenske 
kmečke 
zveze v 
Unionski 
dvorani 12. 
maja 1988. 
SKZ, ki se je 
pozneje 
preimenovala 
v Slovensko 
ljudsko 
stranko in je 
uživala širšo 
podporo 
podeželskega 
prebivalstva, 
je vse do 
uradnega 
nastanka 
koalicije 
Demos 
aktivno 
pomagala pri 
ustanovitvi in 
aktivnostih 
tudi drugih 
strank in se 
ves čas  
vključevala v 
aktualno 
politično 
dogajanje. 
Pod 
vodstvom 
Ivana Omana 
je bil na 
njegovem 
domu, na 
sestanku 27. 
novembra 
1989, 
dogovorjen 
temeljni okvir 
sodelovanja: 
oblikovanje 
skupne 
koalicije za 
nastop na 
volitvah ter 
program, 
temelječ na 
Majniški 
deklaraciji, 
sprejeti maja 
1989 kot 
osnova 
razbitju 



partijskega 
monopola in 
usmeritvi v 
pluralistično 
demokracijo 
v samostojni 
državi 
Republiki 
Sloveniji. 
Ivan Oman je 
kot ena od 
osrednjih 
osebnosti 
tistega časa, 
osebno kot 
največji 
ljudski tribun 
in kot 
predsednik 
SKZ v tistem 
času 
odločilno 
vplival na 
uspeh 
Demos-a na 
volitvah, saj 
je s svojimi 
jasnimi in 
neposrednimi 
nagovori 
navduševal 
množice in 
nagovarjal 
volivce, da so 
podprli 
demokratične 
spremembe 
in koalicijo 
Demos. 
 

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: PREMIER PAHOR RAZOČARAL NA PODROČJU ZUNANJE 
POLITIKE, KI JO BOLJ VODI V INTERESU DRUGIH, NE V INTERESU DOMOVINE.  
 
Ni mogoče biti ponosen na zunanjepolitična dejanja, s katerimi se  krni že tako majhno slovensko ozemlje 
in slabi njeno gospodarstvo. 



 

Na zunanjepolitičnem področju je v svojem prvem letu vladanja 
predsednik Vlade RS Borut Pahor razočaral, saj je slovensko 
zunanjo politiko, ki je bila v tem letu prvenstveno usmerjena na 
odnose s Hrvaško, vodil predvsem v skladu z željami tujine, ne pa 
v interesu domovine. Tako Vlada RS s predsednikom Vlade RS 
Borutom Pahorjem v tem letu ni storila niti koraka, da bi se 
Hrvaška pred vstopom v EU umaknila z zasedenih delov 
slovenskega ozemlja in še manj, da bi odločno zaščitila  ohranitev 
teritorialnega stika Slovenije z odprtim morjem, o čemer se po 
prepričanju SLS sploh ne bi smeli pogajati. SLS poudarja, da je 
premier Pahor pri izvajanju zunanje politike povsem ignoriral in 
kršil celo zunanje politične usmeritve najvišjega zakonodajnega 
organa Državnega zbora RS, ki je pravzaprav edini organ, ki določa 
zunanjo politiko Slovenije, torej Sklep o zaščiti slovenskih 
interesov pri vključevanju Hrvaške v zvezo Nato. 
Premier Pahor je v svojem prvem letu vladanja po mnenju SLS 
očitno sklenil, da je zanj in za Vlado RS pomembnejše rešiti mejni 
spor s sosednjo Hrvaško za vsako ceno, četudi bodo zakockali 
najvitalnejši strateški nacionalni interes – torej ohranitev statusa 
pomorske države tako, da se ohrani teritorialni stik Slovenije z 
mednarodnimi vodami. Ohranitev tega teritorialnega stika z 
mednarodnim vodami pa bi preprečila oslabitev konkurenčnosti 
Luke Koper in posledično negativne učinke na del  slovenskega 
gospodarstva.  
SLS meni, da je nemogoče biti ponosen na zunanjepolitična 
dejanja, s katerimi se  krni že tako majhno slovensko ozemlje in 
slabi njeno gospodarstvo.  
 

 
VODJA PS SLS JAKOB PRESEČNIK: V VISOKO RAZVITI DRUŽBI NASILJE NAD ŽENSKAMI SPLOH NE BI 
SMELO OBSTAJATI  
 

 

Ob mednarodnem dnevu boja proti nasilju nad ženskami vodja 
PS SLS Jakob Presečnik opozarja ne le na fizično, pač pa tudi na 
psihično nasilje nad ženskami. »Živimo v času paradoksov – še 
nikoli niso imele ženske toliko možnosti za uveljavitev v družbi 
kot ravno v današnjem času, a obenem tudi še nikoli niso bile 
tako izpostavljene toliko oblikam nasilja kot ravno danes.« Ob 
tem v SLS opozarjamo, da moramo biti tudi kot družba zelo 
pozorni na majhna, obrobna, a vsakodnevno ponavljajoča se 
dejanja, ki kažejo oz. izražajo nasilje. Tipičen primer na delovnem 
mestu je na primer neprimerno ogovarjanje ali omalovaževanje 
mnenj ali dela - tako imenovani »mobbing«. »Ob takih dejanjih 
tudi marsikatera ženska zgolj zamahne z roko – a kaj se zgodi, 
če učinke teh dejanj seštejemo? Končna »vsota« je lahko hudo 
nasilje, ki pripelje do težkih stisk, in na to moramo biti pozorni,« 
opozarja Presečnik. 
V SLS smo prepričani, da se da nasilje nad ženskami 
preprečevati, a moramo biti pri tem dosledni in pozorni na 
vsakršne oblike nasilja v naši družbi. »Šele z doslednostjo bomo 
lahko res kaj naredili na področju boja proti nasilju nad 
ženskami. In če bi bili kot družba res že tako visoko razviti, kot si 
domišljamo, da smo, potem o tem sploh ne bi mogli več govoriti, 
ker te problematike preprosto ne bi več bilo,« še pristavlja Jakob 
Presečnik, sicer tudi član Odbora DZ RS za delo, družino in 
socialne zadeve. 
 

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: RUDOLF MAISTER OSTAJA ZADNJI SLOVENSKI NARODNI 
HEROJ! 
  



Današnji vplivni sonarodnjaki na položajih ne zmorejo samozavesti, poguma in odločnosti braniti 
slovensko ozemlje in teritorialni stik Slovenije z odprtim morjem 

V ponedeljek, 23. novembra, smo se Slovenci poklonili enemu 
največjih domoljubov v zgodovini slovenske države, prvemu generalu 
slovenskih oboroženih sil – Rudolfu Maistru. Generalu Maistru se 
imamo zahvaliti za to, da je danes slovenski Maribor, da je 
slovenska Štajerska, Prekmurje in del Koroške. »Vprašanje je, ali se 
dovolj zavedamo, kako pomemben je bil Maistrov boj za našo 
severno mejo, ko se je tako rekoč na lastno pest odločil, da delov 
svoje domovine ne bo prepustil tujcem,« se sprašuje predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav. A tudi Rudolf Maister ni zmogel rešiti 
celotnega ozemlja Koroške. Ni mu manjkalo ne odločnosti ne 
poguma, bil pa je brez podpore nekaterih vplivnih sonarodnjakov - 
politikov na položajih, ki bi lahko z njim spremenili zgodovino, a so 

se zaradi ozkih osebnih interesov in pod pritiski velesil odločili drugače. »Tukaj in prav zdaj se kar sama 
ponuja vzporednica s sedanjostjo, ko nekateri današnji vplivni sonarodnjaki na položajih ne zmorejo 
samozavesti, poguma in odločnosti braniti slovensko ozemlje in teritorialni stik Slovenije z odprtim 
morjem, ko se Slovenci znova ne zmoremo poenotiti pri tako pomembnem vprašanju, kot sta državna 
meja in gospodarski interes, slab arbitražni sporazum pa deli tako politiko kot slovensko javnost,« 
obžaluje predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
Danes lahko z gotovostjo trdimo, da se brez Rudolfa Maistra Slovenija nikoli ne bi izoblikovala na 
takšnem ozemlju, kot se je tedaj. Vse to bi v veliki meri vplivalo na nadaljnjo zgodovino Slovencev v 
povojni Jugoslaviji in vprašanje je, če bi leta 1991 dočakali samostojno slovensko državo. Temelj so ji 
položili prav general Rudolf Maister in njegovi prostovoljci, bojevniki za severno mejo in prav je, da kot 
zavedni Slovenci nikoli ne pozabimo te svetle točke slovenske zgodovine. »V SLS verjamemo, da se danes 
veliko državljank in državljanov Republike Slovenije upravičeno sprašuje, kako da od časov Rudolfa 
Maistra do danes Slovenci kos za kosom izgubljamo svoje ozemlje. Živimo v samostojni, demokratični 
državi, smo člani največje skupnosti držav Evropske unije in vendar zopet popuščamo pritiskom »velikih!«« 
je nad dogodki zaskrbljen mag. Žerjav.  
Trenutni arbitražni sporazum, ki ga je podpisala Vlada Republike Slovenije z Republiko Hrvaško, ne samo, 
da ne zagotavlja nobene pravične rešitve, temveč tudi ogroža gospodarske interese Slovenije. Glavni 
argument zagovornikov sporazuma niso zgodovinska dejstva, temveč trditve, da meje v združeni Evropi 
niso več pomembne, a vendar na lastni koži občutimo, da smo zaradi odpovedovanja v prid skupnim, 
večnarodnostnim interesom do sedaj sami izgubili največ. SLS opozarja, da se z arbitražnim sporazumom 
o meji s Hrvaško zna zgoditi, da ko bomo čez desetletja pojasnjevali našim zanamcem, zakaj Slovenija ni 
pomorska država in zakaj je Luka Koper samo še eno od obrobnih pristanišč severnega Jadrana, se bomo 
še kako dobro spomnili Rudolfa Maistra, zadnjega slovenskega heroja. 

 
SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
 
PODPREDSEDNICA SLS OLGA FRANCA: OB JUTRIŠNJEM DNEVU BREZ NAKUPOV JE ČAS ZA RAZMISLEK O 
ODGOVORNEM POTROŠNIŠTVU 
 
Namesto nakupovanja jutri, 28. novembra 2009, raje posvetimo čas peki potice ali branju slovenske 
knjige 



 

V več kot petinšestdeset državah po svetu vključno s Slovenijo 
bomo 28. novembra obeležili »Dan brez nakupov«. Dan, ki se je v 
tujini že uveljavil, opozarja na vse večjo potrošniško mrzlico, ki v 
času globalizacije obseda svet. V SLS se zavedamo, kako 
pomemben je prosti trg in nevmešavanje v prosto trgovino, saj 
to prinaša konkurenčnost in s tem učinkovitost. Žal pa je 
vzporedni pojav tega ekonomskega razvoja tudi vse bolj 
organizirano manipuliranje z malim človekom v smeri: »kupi 
takoj, kupi več, kupi nepotrebno«.  Kot enega izmed razlogov za 
začetke sedanje gospodarsko–finančne krize SLS vidi tudi 
pretirano potrošnjo s strani prebivalstva, ki je pogosto trošilo 
iznad mej svojih finančnih zmožnosti. Temu so se banke 
ustrezno prilagodile ali še spodbujale, brez pretiranega 
razmišljanja o posledicah.  
»Zaskrbljujoče je, da nakupovanje že dolgo ni več samo potreba, 
temveč postaja stil življenja, žal v nekaterih primerih tudi 
zasvojenost. V razvitem svetu se že srečujemo s pojavom 
odvisnosti od nakupovanja, ki zahteva zdravniško asistenco,« 
pravi podpredsednica SLS Olga Franca in opozarja, da »si s 
pretiranim nakupovanjem pogosto povsem nepotrebnih stvari 
ljudje ne moremo kupiti sreče in osebnega zadovoljstva, saj to 
vselej izhaja iz temeljnih vrednot družbe, kot so ljubezen, 
solidarnost, družina itd. Sreča je vselej  v človeku samem in svoj 
prosti čas lahko preživljamo veliko bolj kakovostno kot s 
sprehodi po nakupovalnih centrih.« 
Miselnost sedanjega sodobnega potrošnika povzroča stranske 
učinke, ki bodo slej kot prej vplivali na človeštvo. Podnebne 
spremembe so danes veliki meri posledica masovne in 
umazane proizvodnje v tretjem svetu, okolju neprijaznega 
transporta in vse bolj neobvladljive  količine odpadkov, ki jih 
proizvajamo.  
 »Jutrišnji dan ne bo spremenil naših navad, upam pa, da bo 
okrepil zavedanje o temeljnih človeških vrednotah. Prav 
trenutna gospodarska situacija je priložnost, da se zamislimo o 
tem, ali je naš trenutni način življenja resnično optimalen in ali 
smo z njim zadovoljni. Tudi nakupovanje mora biti odgovorno in 
zavedati se moramo negativnih posledic, ki jih pretirano 
potrošništvo vnaša v družbo,« še pravi Olga Franca in poziva: 
»Namesto nakupov si jutri raje privoščimo čas zase in za druge: 
specimo potico, obiščimo sorodnike in prijatelje ali preberimo 
kakšno dobro slovensko knjigo.«  

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: NLB JE ZATAJILA PRI SVOJI TEMELJNI NALOGI – 
KREDITIRANJU GOSPODARSTVA 

 
Popolnoma jasno je, da se slovenska politika aktivno 
vključuje v delovanje in poslovanje naše največje 
bančne skupine NLB, kar upravičuje s svojim lastniškim 
deležem v njej. Vendar v SLS ugotavljamo, da so zadnja 
politična kadrovanja povzročila veliko poslovno škodo 
sami bančni skupini NLB, posledično pa celotnemu 
slovenskemu gospodarstvu. Negotovosti glede vodenja 
banke se vlečejo že skoraj eno leto in povsem jasno je, 
da to pomeni stagnacijo, padec kvalitete ponudbe, 
slabšo konkurenčnost in posledično izgubo tržnega 
deleža.  
»Vlada RS, ki se javno in aktivno vključuje v 
zaposlovanje vodilnih v NLB, je sredi največjih 

gospodarskih težav povzročila še krizo v največji slovenski banki. Zato v SLS zahtevamo, da se težave v 
NLB rešijo v najkrajšem možnem času, banka pa naj začne po hitrem postopku izvrševati svoje temeljno 
poslanstvo. Denarna sredstva, ki jih banka drži pri sebi, naj posreduje slovenskim podjetjem in na ta način 



pomaga k sprostitvi kreditnega krča, ki še kar traja. Takšno pasivno poslovanje s strani NLB je popolnoma 
neodgovorno, na tak način namreč nikakor ne moremo pričakovati okrevanja gospodarstva v Sloveniji,« je 
razočaran predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
Dobiček NLB Skupine pred davki ob koncu prvih treh četrtletij letošnjega leta znaša 12,5 milijonov evrov, 
kar je za banko s skoraj 20 milijardami evrov bilančne vsote zanemarljiv rezultat in praktično neuspeh. Ob  
tem v SLS opozarjamo, da gospodarska kriza ne more biti izgovor, saj se je bančni sektor v razvitih 
gospodarstvih že pobral na noge in ustvarja dobičke predvsem zaradi zelo aktivne kreditne politike. V NLB 
je popolnoma obratno, saj so krediti nebančnemu sektorju padli za 3,1 odstotek, medtem ko so se 
depoziti istega sektorja povečali za 13,5 odstotka. Banka je izdala tudi za 1,5 milijarde obveznic s 
poroštvom države, kar jasno kaže, da je vire pridobila in denarna sredstva v svojih bilancah ima. »Čeprav 
je NLB tudi vključena v državno jamstveno shemo kreditiranja, banka svoje primarne naloge ne opravlja – 
to je oskrbovanje slovenskega gospodarstva s svežimi sredstvi!« opozarja mag.  Žerjav. 
Kljub lanskoletni aferi z odpravnino nekdanjega predsednika uprave NLB Marjana Kramarja, prejšnja 
uprava NLB Skupine, ki so jo brez potrebe odstavljali šest mesecev pred potekom mandata, vendarle ni 
odšla brez odpravnin. Stara uprava pa naj bi z nadzornim svetom sklenila dogovor, da se milijonski 
znesek, predviden za odpravnine, nakaže v dobrodelne namene. S tem pravno in moralno morda ni nič 
narobe, v SLS pa obsojamo zavajanje javnosti, da je finančni minister Križanič s spretnim pogajanjem 
dosegel, da so se odstavljeni člani zadovoljili z minimalnimi odpravninami in je banka ta znesek 
prihranila. 
Banka NLB je tudi upnica nekaterim slovenskim podjetjem, ki so se ne toliko zaradi gospodarske krize 
kot zaradi izjemno tveganih poslov znašla v hudih finančnih težavah. Med njimi so tako Maksima holding 
kot Istrabenz, banka pa še vedno ni sprejela ukrepov, ki bi zaščitili njen posojeni kapital. Ob tem je 
popolnoma jasno, da uprava NLB ne ščiti svojega poslovnega interesa, na ta način pa so oškodovani 
predvsem njeni delničarji. »Namesto zapiranja tveganih terjatev NLB celo izkazuje željo po odkupu 
dodatnih terjatev v zadevi Istrabenz. V SLS se sprašujemo, ali je to temeljno poslanstvo naše največje 
banke?« še poudarja predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 

 
O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV NA DELOVNEM SREČANJU Z RO SLS KOROŠKA: »INTERVENTNI 
VLADNI ZAKONI ZA POMOČ REGIJAM SO GASILSKE AKCIJE, NAJUČINKOVITEJŠI UKREP ZA POMOČ 
REGIJAM, TUDI KOROŠKI, JE UVEDBA POKRAJIN.« 

 
Sinoči, 26. novembra 2009, se je predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav v Slovenj Gradcu na delovnem 
srečanju sestal s predstavniki Regionalnega odbora 
SLS Koroška. Ob tem so mu prisotni, med katerimi je 
bil tudi predsednik RO SLS Koroška Mirko Vošner, 
predstavili situacijo v regiji, ki ravno tako kot v 
Prekmurju ni prav nič rožnata. »Koroška regija v času 
gospodarske recesije preživlja vse težje trenutke in 
obstaja zelo realna možnost, da se brezposelnost v 
regiji v prihodnje poveča do kritične stopnje,« je ob 
obisku koroške regije ocenil predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav. Ob tem je opozoril, »da mora Vlada RS 
tudi koroški regiji nameniti pozornost in pomagati, 
čeprav se mora država zavedati, da se s težko situacijo 

in velikim razvojnim zaostankom soočajo tudi druge regije, kot na primer Bela Krajina. Pobuda koroških 
poslancev, da začne Vlada RS razmišljati tudi o vsaj preventivni pripravi zakona o pomoči za razvoj 
Koroške, je po mnenju mag. Žerjava logična. Vendar mag. Žerjav ponovno opozarja na past, v katero se je 
ujela Vlada RS s primerom interventnega zakona o razvojni pomoči Pomurju - kajti včeraj je v stiski 
Pomurje, danes Koroška, jutri Bela krajina in tako dalje – zato interventni zakoni za vsako regijo posebej 
niso pravi odgovor, so le ad hoc rešitve v odsotnosti kakršnegakoli sistemskega pristopa k reševanju 
gospodarsko-socialnih težav v regijah in državi kot taki. »Najbolj učinkovita strategija za pomoč regijam bi 
bila prav ustanovitev pokrajin, pravi mag. Žerjav.  
Po nedavnih dogodkih, ko se je začel stečajni postopek za podjetje Prevent PUR, kjer je trenutno sicer še 
dovolj dela za vseh 165 delavcev, ter ko so že poleti v krovni družbi Prevent Global odpustili nekaj 



zaposlenih, trenutno pa jih je nekaj na čakanju, se socialni kazalniki grozeče približujejo tistim v 
Prekmurju in vse kaže, da jih bodo še celo prehiteli. »Ne moremo si zatiskati oči - brezposelnost se je 
povečala praktično za 50 odstotkov - če je bilo lanskega oktobra v tej regiji brez dela približno 2500 ljudi, 
jih je trenutno nekaj čez 3800. In v zvezi s tem je treba nujno ukrepati, sedaj,« je opozoril predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav. Predstavniki RO SLS Koroška so tudi opozorili na problematiko prometa, saj je 
Koroška ena izmed najbolj odmaknjenih slovenskih regij, skoraj povsem odrezana od osrednjih prometnih 
tokov in stičišč. Mag. Žerjav je ob tem poudaril pomen pospešenega dela na tretji razvojni osi, ki bi 
koroški regiji z novimi cestnimi povezavami od Arje vasi do Koroške, pomenila tudi pomembno spodbudo 
k razvoju regije. Pri tem mag. Žerjav poudarja, da gre tudi za soodgovornost lokalnih skupnosti, zato je 
treba znotraj regije in posameznih občin čimprej doseči politični in siceršnji konsenz ter kompromis za 
umestitev trase v prostor, da se bo projekt tretje razvojne osi lahko izvedel.  
Sicer pa so na delovnem srečanju RO SLS Koroška spregovorili tudi o nekaterih aktualnih zadevah v 
okviru stranke, med drugim tudi o novoizvoljenih vodstvih nekaterih Občinskih in Mestnih odborov SLS v 
koroški regiji. Predsednik SLS mag. Žerjav predstavnikom Občinskih in Mestnih odborov zaželel uspešno 
delo, tudi pri pripravah na lokalne volitve prihodnje leto. »Veseli me, ko vidim tako energijo in 
pripravljenost za politično delo SLS tudi v tej regiji, ki se nahaja v težkem obdobju in jo čaka tudi dolgo 
okrevanje.  
 
NOVA GENERACIJA SLS: SEDAJ SO LOKALNE SKUPNOSTI POENOTENE! ČE SE POSTOPKI ZA 3A RAZVOJNO 
OS NE ZAČNEJO, SLEDIJO PROTESTNE BLOKADE CEST!  
 
V torek je v Kočevju Novi generaciji SLS, kljub odsotnosti vladnih predstavnikov, uspel veliki met – 
popolno poenotenje lokalnih skupnosti! Na javnem posvetu o katastrofalnih razmerah na cesti Ljubljana - 
Kočevje - Petrina so se zbrali župani ali podžupani občin Škofljica, Ig, Velike Lašče, Sodražica, Loški Potok, 
Ribnica, Kočevje, Kostel in Osilnica ter se soglasno strinjali, da so razmere na državni cesti G2-106, ki je v 
državnih razvojnih programih sicer opredeljena kot 3a razvojna os, prestopile mejo dobrega okusa. Na 
Škofljici so zaradi prometnih zamaškov že na robu obupa, kot je omenil podžupan občine Škofljica Ivan 
Jordan, pa se bo stanje po 15. decembru 2009 zaradi vselitve prvih prebivalcev novega stanovanjskega 
kompleksa na Lavrici še poslabšalo.  
Na sestanku je bil sprejet soglasen sklep o sklicu nujnega sestanka vseh županov in poslancev Državnega 
zbor RS s tega območja v najkrajšem možnem času, kjer bodo uskladili končna stališča za srečanje s 
predsednikom Vlade RS in pristojnima ministroma Karlom Erjavcem in Patrickom Vlačičem v začetku 
naslednjega leta. Opredelili bodo tudi ukrepe za primer, da Vlada RS ne bo pripravljena prisluhniti tej 
največji problematiki omenjenega območja.  
»V primeru nadaljnje ignorance s strani vladnih predstavnikov tudi po sestanku bo Nova generacija SLS s 
podporo vseh županov in s pomočjo civilnih iniciativ že v začetku februarja naslednjega leta organizirala 
različne oblike državljanske nepokorščine, med drugim tudi zaporo omenjene ceste. Vse to za bodoče 
dobro vseh njenih uporabnikov,« je odločen predsednik Nove generacije SLS Bor Zgonc. 
Prebivalci, ki živijo na območju ob glavni cesti G2-106, jo vsakodnevno uporabljajo na vožnjah v službo ali 
šolo in pri opravljanju ostalih življenjskih opravil, še posebej pa tisti, ki se vsakodnevno namenjajo v 
Ljubljano, so žrtve neznosnih prometnih zastojev, ki redno nastajajo vsak dan v času jutranje in 
popoldanske prometne konice na območju Škofljice. Potovanje, ki bi moralo trajati v normalnih razmerah 
le kakih petnajst minut, se neredko razvleče na uro in več. Vsak uporabnik G2-106 vsakodnevno žrtvuje 
uro do dve svojega življenja zato, da čaka v vrsti na boljše čase, ko bo država uskladila vse v prostoru 
nasprotujoče si interese in izgradila obvoznico Škofljice. G2-106 ima žal tudi sloves ceste smrti, saj so na 
nepreglednih delih ceste pogoste hude prometne nesreče s smrtnimi žrtvami in velikim številom hudo 
poškodovanih. Nujne so tudi ureditve prometa mimo naselij, kot so Pijava Gorica, Velike Lašče, Ribnica, 
Nemška vas, Prigorica pa tudi Kočevje in še nekaj drugih, saj je trenutno cesta speljana prav skozi 
središča omenjenih naselij, kar predstavlja veliko oviro za normalen pretok tranzitnega prometa. 
 
HITROST UBIJA, A REŠITEV NI, DA UBIJEMO HITROST! 

 
OO SLS Šmartno ob Paki ter Nova generacija SAŠA regije 
sta skupaj z Zvezo paraplegikov Slovenije pripravila 
okroglo mizo in pogovor na temo urejenost parkirnih mest 
za invalide ter prometna kultura slovenskih voznikov. 
Kot so v uvodu povedali predstavniki Zveze paraplegikov 
Slovenije, se invalidi v širši regiji srečujejo z nekaterimi 
perečimi problemi, ki jim onemogočajo dostop do 
nekaterih institucij ter parkirišč. V OO SLS Šmartno ob Paki 
ugotavljamo, da se v zasedenih parkiriščih, ki so 



namenjena invalidom, a se jih poslužujejo predvsem popolnoma zdravi in mobilni ljudje, in tudi na 
zaparkiranih pločnikih, odraža slaba kultura slovenskih voznikov, ki vodi v splošen družbeni problem. 
Ravno na dimenzijo vzgoje pri kulturi v cestnem prometu so opozorili predstavniki Sveta za preventivo in 
varnost v cestnem prometu, ki so poudarili, da premalo ukrepamo na ravni družbe kot celote in 
posvečamo premalo pozornosti odnosu voznikov do vožnje same. 
Predsednik OO SLS Damijan Ločičnik je poudaril, da se število nezgod na slovenskih cestah, ki se končajo 
tragično, veča in ker na cestah preživimo vse več časa, je verjetnost, da se znajdemo v nevarni situaciji, 
vse večja. »Poleg prometno-vzgojnih in izobraževalnih ukrepov, nadgradnje zakonskih rešitev, je potreben 
tudi sistem nadzora in kaznovanja. A represija deluje do neke mere, potem pa ne več. Premalo ukrepamo 
na področju vzgoje in preventive v cestnem prometu,« je povedal Ločičnik. Tako bi npr. že avtošole morale 
vzgajati mlade voznike za volanom za previdno in preudarno vožnjo, ne pa da oglašujejo, kako najceneje 
do vozniškega izpita. Damijan Ločičnik je tako predlagal, da bi več vloge namenili centrom varne vožnje in 
po ugodnih cenah omogočili vsem voznikom, da svoje veščine in reakcije preizkusijo na poligonu. 
V OO SLS Šmartno ob Paki se pomembnosti problematike zavedamo in hkrati zavezujemo, da se bomo v 
prihodnjem letu zavzemali za skrbno ureditev sprehajalnih poti (V logu) ter pločnikov v občini, dali pobudo 
za ureditev parkirišč za invalide pred Zdravstvenim domom Šmartno ob Paki ter invalidnim osebam 
omogočili dostop do rokometnega igrišča in telovadnice, ki za zdaj ostajata invalidom nedostopna. OO 
SLS Šmartno ob Paki in Nova generacija pozivata, da se pri gradnji objektov upošteva možnost dostopa 
invalidov do teh mest ter da jim na tak način zagotovimo enake možnosti. 
Prav tako pozivamo župana Občine Šmartno ob Paki Alojza Podgorška, da invalidom omogoči dostop do 
kulturnega doma ter da se občina poveže z redarsko službo Medobčinskega inšpektorata. 
Zavedamo se, da je treba poleg ovir na cestah premagati tudi »tiste v naših glavah« in prepričani smo, da 
bomo dolgoročno uspeli le s preventivnim ravnanjem, zato bomo skupaj z Zvezo paraplegikov Slovenije in 
Svetom za preventivo in varnost v cestnem prometu dali pobudo za srečanje tudi na Osnovni šoli bratov 
Letonja v Šmartnem ob Paki. 
 
SEJA OO SLS VELIKE LAŠČE 
 
V 
ponedeljek, 
23. 
novembra 
2009, je v 
Velikih 
Laščah 
potekala 
razširjena 
seja 
Občinskega 
odbora SLS 
Velike 
Lašče. 
Podžupanja 
dr. Tatjana 
Devjak, 
predsednik 
Občinskega 
odbora SLS 
Franc 
Debeljak in 
predsednik 
SNZ pri SLS 
Marjan 
Podobnik so 
podali 
iztočnice za 
glavno temo 
srečanja, 
priprave na 
lokalne 
volitve 



2010. Vsi 
prisotni so 
predstavili 
svoj pogled 
na teme, ki 
naj bi jih 
odprli v 
volilni 
kampanji; 
prometna 
povezava z 
Ljubljano, 
oskrba z 
pitno vodo, 
kanalizacija, 
razvoj 
turizma … 
Kratko 
poročilo je 
podal tudi 
predsednik 
OO NG SLS 
Velike Lašče 
Miha 
Tekavec. 
Podmladek 
je ponudil 
pomoč pri 
pripravi na 
lokalne 
volitve 
2010. 
Pohvaljeni 
pa so bili 
tudi s stani 
Marjana 
Podobnika 
za dobro 
organizacijo 
pri pomoči 
zbiranja 
podpisov za 
»referendum 
za zaščito 
ozemeljske 
celovitosti 
Slovenije 
tako na 
kopnem kot 
na morju«.  
 
MESTNI ODBOR SLS LJUBLJANA Z NOVIM PREDSEDNIKOM 
 



 
Janez Žagar, novi predsednik MO SLS Ljubljana 

V torek, 24. novembra 2009, so potekale volitve predsednika 
Mestnega odbora SLS Ljubljana in letni občni zbor. 
Poleg potrditve letnih poročil v. d. predsednika in blagajniških 
nadzornikov so člani volili tudi novega predsednika mestnega 
odbora. Obenem so se zahvalili dosedanjemu predsedniku 
Alešu Primcu za izjemno uspešno vodenje mestnega odbora v 
zadnjih dveh letih in mu izrazili popolno podporo pri njegovem 
nadaljnjem delovanju kot predsednik civilne iniciative »Za 
družino in pravice otrok«. 
Novi predsednik Mestnega odbora SLS Ljubljana je postal Janez 
Žagar, sicer dolgoletni član stranke vse od oživitve njenega 
političnega delovanja po demokratičnih spremembah v 
Sloveniji in v letih 1994-2006 svetnik SLS v Mestnem svetu 
Mestne občine Ljubljana. 
V nadaljevanju so člani MO SLS Ljubljana razpravljali tudi o 
usmeritvah stranke za lokalne volitve 2010. Pri tem so bili 
izrazito kritični do dela sedanjega župana Jankovića, ki je 
Ljubljano v 3 letih vladavine popeljal v slepo ulico in resno 
ogrozil izjemno kulturno dediščino slovenske prestolnice. 
Osnutek programa SLS za Ljubljano, na katero bodo njeni 
meščani spet lahko ponosni, tako združuje različne predloge na 
področjih gospodarstva, prometa, zdravja in sociale, 
izobraževanja ter varnosti. 

 
OBČNI ZBOR OO SLS KANAL 
 
V četrtek, 26. 
novembra 
2009, je v 
okrepčevalnici 
»Na skednju« v 
zaselku 
Vrtače nad 
Plavami 
potekal redni 
letni občni 
zbor OO SLS 
Kanal.  
Na občnem 
zboru so 
pregledali 
delovanje OO 
v letu 2009, 
predsednik 
OO SLS Kanal 
Bruno Colavini 
pa je podal 
tudi finančno 
poročilo. 
Ugotovili so, 
da so imeli 
več sej, bili 
aktivni na več 
področjih in 
da se bodo za 
uspešno 
delovanje SLS 
na lokalnem 
nivoju trudili 
tudi v 
prihodnje. Kot 



cilje za leto 
2010 so si 
zastavili 
ustanovitev 
Nove 
generacije 
SLS in 
Slovenske 
ženske zveze 
pri SLS ter 
popolno listo 
za lokalne 
volitve 2010 
in uspešno 
izvedbo samih 
volitev. 
Ob koncu 
občnega 
zbora je 
sledilo 
družabno 
srečanje ob 
zaključku 
leta, kjer so 
se člani 
poveselili ter 
pokazali tudi 
veliko dobre 
volje za 
nadaljnje 
delovanje 
odbora v 
prihajajočem 
novem letu. 
 
SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA V »MESTU TISOČERIH LEGEND« 
 

 

Prvi koraki so 
največkrat 
najtežji in zanje 
potrebujemo 
največ 
poguma. A z 
veliko dobre 
volje, 
pripravljenostjo 
in zagonom 
lahko 
premagamo 
začetno 
negotovost in 
neodločnost. 
Slovenska 
ljudska stranka 
je v Prevaljah 
konec tega 
tedna ponovno 
naredila prve 
korake. Za 
iniciativnega 
predsednika je 



bil na pobudo 
predsednika 
Regijskega 
odbora SLS 
Koroška Mirka 
Vošnerja 
imenovan Ivan 
Marošek.  
Odboru želimo, 
da se pred 
prihajajočo 
zimo okrepi in 
založi s 
pozitivno 
energijo ter se 
spomladi dobro 
pripravi na 
nove politične 
začetke. 

 
 
MESTNI ODBOR SLS SLOVENJ GRADEC Z NOVIM VODSTVOM 
 

 

Mestni odbor 
SLS v Slovenj 
Gradcu po 
junijskem 
odstopu 
dotedanjega 
predsednika 
Jožeta 
Jeromla ni 
ostal 
neslišen, dva 
svetnika iz 
vrst SLS, in 
Edvard 
Turičnik, sta 
še kako 
glasno 
zagovarjala 
stališča 
Slovenske 
ljudske 
stranke v 
mestnem 
svetu. Na 
pobudo obeh 
svetnikov so 
se člani MO 
SLS Slovenj 
Gradec zbrali 
na volilnem 
občnem 
zboru v 
četrtek, 26. 
novembra 
2009, in 
soglasno 
izvolili 
novega 



predsednika, 
12 članov 
odbora in 3 
člane 
nadzornega 
odbora. Tako 
je novi 
predsednik 
MO SLS 
Slovenj 
Gradec 
postal Peter 
Cesar, za 
blagajničarko 
pa so potrdili 
Miro Štekl. 
Novo vodstvo 
je obljubilo, 
da se bodo 
aktivno 
odzivali na 
perečo 
lokalno 
problematiko 
ter že v 
decembru 
začeli s 
pripravami 
na jesenske 
lokalne 
volitve 
prihodnje 
leto.  
Zbor je minil 
ob razpravi o 
aktualnih 
političnih 
temah, ki jih 
je na kratko 
povzel mag. 
Radovan 
Žerjav, ter 
zvokih 
domačega 
ansambla 
Zven. 
Manjkala ni 
niti pristna 
koroška 
hrana. Občni 
zbor se je ob 
pogovoru 
prevesil v 
srečanje 
Regijskega 
odbora SLS 
Koroška, ki 
ga je vodil 
predsednik 
RO SLS 
Koroška 



Mirko 
Vošner. 

 
VOLILNI OBČNI ZBOR OO SLS RADLJE OB DRAVI 
 
V četrtek, 26. 
novembra 
2009, zvečer je 
v Vuhredu 
potekal volilni 
občni zbor OO 
SLS Radlje ob 
Dravi. Zbralo se 
je kar nekaj 
članov in 
simpatizerjev 
stranke, ki so 
bili zelo 
zadovoljni ob 
obisku 
predsednika 
Slovenske 
ljudske stranke 
mag. Radovana 
Žerjava. Mag. 
Žerjav je na 
kratko 
spregovoril o 
aktualnih 
političnih 
temah v 
Sloveniji, pa 
tudi o 
prihodnjih 
načrtih 
Slovenske 
ljudske stranke. 
Zelo je bil 
zadovoljen nad 
pripravljenostjo 
članov SLS, da 
uresničijo 
smele načrte 
SLS tudi v tem 
delu Slovenije. 
Člani OO SLS 
Radlje ob Dravi 
so ob tej 
priložnosti tudi 
izvolili novo 
vodstvo 
občinskega 
odbora, in sicer 



za predsednico 
Darinko 
Mravljak, za 
podpredsednika 
Branka Kanopa 
in za 
predsednico OO 
Nove generacije 
SLS Saro 
Brglez. V 
upravni odbor 
so bili izvoljeni 
Sara Brglez, 
Karel Korent in 
Ivan Sušek, v 
nadzorni odbor 
pa Cveto 
Masten, Lizika 
Grogel in Marija 
Korent.  
V okviru 
občnega zbora 
je za dodatno 
energijo 
poskrbela 
lokalna 
glasbena 
skupina, ki je 
zapela in 
zaigrala na 
doma narejena 
glasbila. 
 
OBČINSKI ODBOR SLS MISLINJA IZVOLIL NOVO VODSTVO 
 

 

Občinski odbor 
SLS Mislinja je 
v četrtek, 26. 
novembra 
2009, na 
volilnem 
občnem zboru 
izvolil novo 
vodstvo. 
Predsednik je 
Dominik 
Javornik, izvolili 
pa so kar tri 
podpredsednike 
Alojza 
Krenkerja, 
Mirana 
Ramšaka in 
Boštjana 
Gošnjaka. 
Izvolili so še pet 
članov odbora, 
pričakujejo pa, 
da bodo 
novoizvoljeno 
ekipo v odboru 



še krepko 
okrepili. 
Občnega zbora 
se je udeležil 
tudi župan 
Mislinje Viktor 
Robnik, ki je 
zelo pozitivno 
ocenil 
delovanje 
svetnikov SLS v 
občinskem 
svetu. Med 
občnim zborom 
se jim je 
pridružil tudi 
predsednik 
mag. Radovan 
Žerjav, s 
katerim je 
potekala 
razprava o 
težavah, ki 
pestijo 
tamkajšnje 
prebivalce in 
predlagali 
pričakovane 
rešitve. Člani so 
zbor nadaljevali 
s pogovorom o 
programu dela.   

 
 

PISNA POSLANSKA VPRAŠANJA SLS  
 
VPRAŠANJE POSLANCA SLS JANEZA RIBIČA V ZVEZI Z ZAMENJAVO DIREKTORJA ARHIVA RS, KI GA JE 
NASLOVIL NA MINISTRICO ZA KULTURO MAJDO ŠIRCA 
 
Zakaj je Ministrstvo za kulturo po hitrem postopku zamenjalo direktorja Arhiva Republike Slovenije dr. 
Matevža Koširja in za v. d. direktorja postavilo dr. Dragana Matiča, čeprav je v Arhivu RS zaposlenih dovolj 
strokovnjakov? 
Prav tako me zanima, zakaj je v pogojih za razpis novega direktorja Arhiva RS odpadel pogoj »znanje 
tujega jezika«? 

 
MNENJA POSLANSKE SKUPINE SLS NA 11. REDNI 
SEJI DRŽAVNEGA ZBORA RS 
 
Že v prejšnjem E-novičniku SLS smo objavili nekaj mnenj Poslanske skupine SLS v zvezi z na 11. redni seji 
Državnega zbora RS obravnavanimi zakoni, v današnjem pa objavljamo še preostala. Mnenja si lahko v 
celoti pogledate na naslednjih povezavah: 

Mnenje PS SLS glede Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o izvrševanju proračunov Republike 
Slovenije za leti 2008 in 2009 

Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o igrah na srečo 

Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o poslancih 

http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=DD78B1B3-5DF9-6778-0CB3-DFDECAD22669&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=DD78B1B3-5DF9-6778-0CB3-DFDECAD22669&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A91B0BD6-76EC-C747-BF37-E00F75A34302&linkid=newsContent�
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Mnenje PS SLS glede predloga zaključnega računa proračuna Republike Slovenije za leto 2008 

Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o gospodarskih zbornicah 

Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o bančništvu 

Mnenje PS SLS glede dopolnjenega predloga proračuna za leto 2010 in dopolnjenega predloga proračuna 
za leto 2011 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o interventnih ukrepih zaradi gospodarske krize 

Mnenje PS SLS glede predloga Odloka o prodaji državnega finančnega premoženja 

Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o izvrševanju proračunov 2010 in 2011 

 
SLS O NAJ SLOVENCIH TEDNA 
 
DR. MARKO PAVLIHA 
 
 

 

Dr. Marko Pavliha je strokovnjak za pomo
profesor na Fakulteti za pomorstvo in p
Ljubljani, sicer pa v zadnjem času zelo akt
izmed pravnih strokovnjakov, ki opozarj
sporazum o meji s Hrvaško ogroža najbol
nacionalne interese, kar pomeni, da bo
najverjetneje izgubila dele ozemlja in 
mednarodnimi vodami. 
Dr. Marko Pavliha je v akciji družbe IUS Softw
deset najvplivnejših pravnikov leta 2009 in k
teden, dobil največ glasov. Vseh deset najv
letošnjega leta, med katerimi sta tudi dr. F
Miro Cerar ml., bodo povabili na zaključno
kateri bo osrednje vprašanje razprave »Arbitra
ne?«. Okrogla miza bo potekala v torek, 8. d
11. uri v ljubljanskem hotelu Lev.  
Dr. Marku Pavlihi čestitamo za ta lep usp
vabimo, da glasujete za njegovo izjavo, ki 
poteguje za naziv »bob leta 2009«. Pod
glasovanje najdete na vrhu E-novičnika SLS.  

http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=549AB13B-6348-4159-E442-FDE143C48FD2&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=9581C861-E821-7B78-27DD-7F13EA5F6A36&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=C904C3E9-429F-DD26-4287-EA7B48DDF318&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=C904C3E9-429F-DD26-4287-EA7B48DDF318&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=96C09986-23C6-0359-C4A6-BF975FB85BA3&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=C456D8EC-B668-702C-8CDF-CD29F96BDFBA&linkid=newsContent�
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=66D3EB01-0DE0-BEF8-EF5E-4387BB0753F9&linkid=newsContent�

	SKUPINA V PODPORO DR. FRANCETU BUČARJU V ZVEZI Z MNENJEM O ARBITRAŽNEM SPORAZUMU
	SLS O NOTRANJE- IN ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH
	Mnenje PS SLS glede Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o izvrševanju proračunov Republike Slovenije za leti 2008 in 2009
	Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o igrah na srečo
	Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o poslancih
	Mnenje PS SLS glede predloga zaključnega računa proračuna Republike Slovenije za leto 2008
	Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o gospodarskih zbornicah
	Mnenje PS SLS glede sprememb in dopolnitev Zakona o bančništvu
	Mnenje PS SLS glede dopolnjenega predloga proračuna za leto 2010 in dopolnjenega predloga proračuna za leto 2011
	Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o interventnih ukrepih zaradi gospodarske krize
	Mnenje PS SLS glede predloga Odloka o prodaji državnega finančnega premoženja
	Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o izvrševanju proračunov 2010 in 2011


